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P R O T O K Ó Ł  Nr XI/2013 
z obrad XL Sesji Rady Gminy Nowe Miasto Lubawskie 

z/s w Mszanowie  
 
 

Sesja odbyła się w dniu 23 października 2013 roku, w sali narad Gminnego Centrum 
Kultury w Mszanowie i trwała do godz. 12:00. 
Przewodniczący Rady Gminy Roman Biegajski o godz. 9:00 otworzył XL Sesję Rady Gminy. 
Po powitaniu radnych i gości oświadczył, iż zgodnie z listą obecności w Sesji uczestniczy 14 
radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób pozwala na 
podejmowanie prawomocnych uchwał.  
Nieobecny radny Michał Szwechowicz . 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

 
Spoza członków Rady w Sesji uczestniczyli: 
- Wójt Tomasz Waruszewski 
- Sekretarz Gminy Agnieszka Paturalska-Miehlau  
- Skarbnik Gminy Ewa Śpiżewska 
- asystent Skarbnika Joanna Artuszewska 
- radni powiatu nowomiejskiego: Wicestarosta Marcin Buliński i Wacław Jabłoński 
(wymienieni w załączniku nr 2 do protokołu) 
- radca prawny Zbigniew Drzystek  
- Dyrektor Gminnego Zespołu Oświaty Krystyna Danielewska 
- Dyrektor Zespołu Szkół w Bratianie Ewa Przybylska 
- Dyrektor Zespołu Szkół w Jamielniku Marzena Weisgerber 
- Dyrektorzy Szkół Podstawowych:  

- w Gwiździnach Hanna Błaszkowska 
- w Radomnie Barbara Śmiech 
- w Tylicach Jolanta Kowalewska 
- w Skarlinie Zbigniew Jarzembowski 

- Prezes Zakładu Usług Komunalnych Leszek Moczadło  
- Dyrektor Gminnego Centrum Kultury Andrzej Andrzejewski 
- Dyrektor Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Anna Pijaczyńska  
- Przewodnicząca Gminnej Komisji Wyborczej Maria Grabowska  
- sołtysi wsi wymienieni w załączniku nr 3 do protokołu 
- Katarzyna Ochocka – Gazeta Nowomiejska 
 
Porządek obrad:  

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum. 
2. Ślubowanie nowo wybranego radnego. 
3. Zgłaszanie zmian do porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z XXXIX Sesji Rady Gminy. 
5. Wybór sekretarza obrad. 
6. Informacja o działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
7. Zapytania i wnioski. 
8. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej 

na lata 2013-2034. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy na 2013r. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłaty za wpis do rejestru żłobków i 

klubów dziecięcych. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu nadzoru nad żłobkami i klubami 
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dziecięcymi działającymi na terenie Gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie  
12. Podjęcie uchwały w sprawie w sprawie likwidacji Gminnej Biblioteki Publicznej w 

Nowym Mieście Lubawskim z/s w Gwiździnach 
13. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta. 
14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr III/4/10 z dnia 14 grudnia 2010r. w 

sprawie ustalenia składów osobowych komisji stałych Rady Gminy oraz wyboru 
przewodniczących i wiceprzewodniczących Komisji 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zaopiniowania planu aglomeracji Gminy Nowe Miasto 
Lubawskie. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Nowe 
Miasto Lubawskie do realizacji projektu” Akademia Innowacji i Edukacji” realizowanego 
w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki. 

17. Sprawozdanie z realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2012/2013 
a)wystąpienia dyrektorów szkół. 

18. Odpowiedzi na zapytania i wnioski. 
19. Zamknięcie obrad Sesji. 

 

Przebieg obrad: 

Ad 1 
Otwarcie Sesji i stwierdzenie quorum nastąpiło jak na wstępie niniejszego protokołu. 
 
Ad 2  
Ślubowanie nowo wybranego radnego. 
Przewodnicząca Gminnej Komisji Wyborczej Maria Grabowska wręczyła Panu Marcinowi 
Bojarskiemu zaświadczenie o wyborze. 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał rotę ślubowania zgodnie z art. 23a ustawy o 
samorządzie gminnym, po czym radny Bojarski wypowiedział ”ślubuję, tak mi dopomóż Bóg".   

Ad 3 
Zgłaszanie zmian do porządku obrad. 
Przewodniczący Rady zaproponował wykreślenie z porządku obrad dotychczasowego punku 
12 – podjęcie uchwały w sprawie zamiaru przekształcenia Szkoły Podstawowej im. Janusza 
Korczaka w Tylicach w filię Szkoły Podstawowej im. Ks. Kazimierza Wróblewskiego w 
Gwiździnach. 
Wyjaśnił, że w poniedziałek 21 października odbyło się spotkanie z przedstawicielami wsi 
Tylice i zgłosili się, że prawdopodobnie w Tylicach powstanie stowarzyszenie, które przejmie 
szkołę. Ostateczna decyzja zostanie podjęta na zebraniu wiejskim w przyszłym tygodniu. W 
związku z tym proponujemy ten punkt zdjąć z porządku obrad. Przewodniczący 
poinformował, że Rada powróci do tematu po podjęciu decyzji przez sołectwo. 
Zaproponował dodatkowe projekty uchwał: 
-  jako punkt 8 – Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie wieloletniej prognozy 
finansowej na lata 2013-2034, 
oraz jako punkt 16: 
- Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Nowe Miasto 
Lubawskie do realizacji projektu” Akademia Innowacji i Edukacji” realizowanego w ramach 
Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki. 
Pozostałe punkty ulegają przesunięciu. 
Innych zmian nie zgłoszono. 
W głosowaniu Rada Gminy jednomyślnie dokonała zmiany porządku obrad. 
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Ad 4 
Przyjęcie protokołu z obrad XXXIX Sesji. 
Sekretarz obrad XXXIX Sesji radny Zbigniew Wiśniewski oświadczył, iż zapoznał się z 
protokołem z poprzedniej Sesji i wnosi o jego przyjęcie.  
W głosowaniu Rada Gminy jednomyślnie przyjęła protokół z XXXIX Sesji Rady Gminy.  
 
Ad 5 
Sekretarzem obrad Sesji wybrano radną Mirosławę Granicę. 
 
Ad 6 
Wójt przedłożył sprawozdanie z swojej pracy oraz podległego Urzędu za okres od 25 
września do 23 października 2013 r. 
26.09.2013  
- Spotkał się z przedstawicielem firmy Eurocape w sprawie planowanej budowy elektrowni 
wiatrowych na terenie Gminy. 
- Winszował mieszkance Nawry z okazji 90-tych urodzin. 
27.09.2013  
- Podpisał akt notarialny w sprawie sprzedaży czterech działek budowlanych w Gryźlinach. 
30.09.2013  
- Spotkał się z Dyrektorem Zespołu Szkół im. Jana Pawła II w Jamielniku w celu realizacji 
wniosku pokontrolnego Powiatowej Stacji Sanitarno-Epidemiologicznej dotyczącego 
malowania ścian budynku szkoły. 
2.10.2013 
- Spotkał się z Kierownikiem Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa w Nowym 
Mieście Lubawskim w sprawie aktualizacji  wniosku o wpis do ewidencji producentów 
rolnych. 
3.10.2013 
- Spotkał się z Wójtem Gminy Grodziczno w celu wymiany doświadczeń w zakresie 
finansowania zadań oświatowych, kulturalnych i sportowych. 
7.10.2013 
- Spotkał się z Kierownikiem Zarządu Dróg Wojewódzkich w sprawach: modernizacji 
chodnika i budowy przejścia dla pieszych w Tylicach, budowy odwodnienia drogi w 
miejscowości Pacółtowo, odśnieżania i letniego utrzymania chodników w miejscowościach 
Pacółtowo i Tylice. 
8.10.2013  
- Spotkał się z Panem Włodzimierzem Waszkowiak w sprawie budowy na terenie Gminy sieci 
szerokopasmowego Internetu. 
- Uczestniczył w spotkaniu z przedstawicielami organizacji pozarządowych. 
9.10.2013  
- Brał udział  we wspólnym posiedzeniu Komisji Rady Gminy, którego głównym tematem była 
reorganizacja oświaty. 
10.10.2013  
- Uczestniczył w uroczystym ślubowaniu pierwszoklasistów Szkoły Podstawowej w 
Radomnie. 
11.10.2013 
- Spotkał się z właścicielem działki stanowiącej część ulicy Cichej w Bratianie w sprawie 
nieodpłatnego przekazania jej na rzecz Gminy. 
- Brał udział w obchodach Dnia Edukacji Narodowej. 
12.10.2013  
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- Sekretarz Gminy reprezentowała Wójta na uroczystości Dnia Seniora w Jamielniku. 
13.10.2013  
Dyrektor Gminnego Zespołu Oświaty w imieniu Wójta złożyła życzenia „osobom wcześniej 
urodzonym” podczas Dnia Seniora w Lekartach. 
14.10.2013 Wójt przebywał na urlopie wypoczynkowym. 
15-16.10.2013  
- Uczestniczył w XIV Kongresie  Związku Gmin Wiejskich RP, na którym dyskutowano o 
finansowaniu inwestycji na obszarach wiejskich w perspektywie 2014-2020 oraz o 
wdrażanych zmianach w ustawie o systemie oświaty i planowanych w ustawie Karta 
Nauczyciela. 
- W tym czasie Pani Sekretarz reprezentowała Wójta na posiedzeniu Zarządu Związku Gmin 
Regionu Ostródzko-Iławskiego „Czyste Środowisko” oraz uczestniczyła w Zgromadzeniu 
tego Związku. 
- Pani Sekretarz w imieniu Wójta złożyła również życzenia Seniorom z Polskiego Związku 
Emerytów i Rencistów podczas Dnia Seniora. 
17.10.2013 
- Spotkał się z Panią Krezymon – Prezesem Związku Nauczycielstwa Polskiego w sprawie 
planowanej reorganizacji oświaty. 
21.10.2013 
- Wraz z radnymi spotkał się z przedstawicielami miejscowości Tylice w sprawie 
przedstawienia planu reorganizacji oświaty. 
- Z Dyrektorem Banku Spółdzielczego w Nowym Mieście Lubawskim renegocjował warunki 
umowy kredytowej. 
22.10.2013  
- Brał udział w uroczystym spotkaniu sekcji emerytów i rencistów Związku Nauczycielstwa 
Polskiego. 
 
Ponadto w zakresie bieżącej działalności Wójt oraz urzędnicy podejmowali następujące 
działania: 
W okresie od 25 września do 16 października br. wykonano następujące prace związane z 
drogami: 
- wykonano równanie gminnych dróg gruntowych, 
- nawieziono otoczak na drogę gminną w Radomnie, 
- załatano destruktem asfaltowym dziury na drodze w miejscowości Kaczek, 
- wykonano prace porządkowe przy drodze gminnej w Bratianie, 
- utwardzono poprzez wałowanie drogę gminną w Pustkach,  
- w Tylicach zdemontowano uszkodzony stary przystanek, wybudowano ściankę oporową, 
położono kostkę brukową i zamontowano nową wiatę przystankową, 
- zakończono prace przy modernizacji placu pomnikowego w Nawrze, 
- oczyszczono i pogłębiono studzienkę drogową w Jamielniku przy szkole – zadanie 
zgłoszone na zebraniu wiejskim, 
- oczyszczono chodniki w Bratianie, Mszanowie, Gwiździnach i Nawrze, 
-wykoszono pobocza dróg w miejscowościach: Bratian, Kaczek, Mszanowo, Gwiździny, 
Tylice, Lekarty, Pacółtowo, Radomno, Gryźliny,  
- wycięto zakrzaczenia w Radomnie przeciwko kościoła oraz w Nawrze,  
- ustawiono krawężniki drogowe przy zjeździe z drogi gminnej Gwiździny – Krzemieniewo w 
celu zabezpieczenia posesji przed napływem wód opadowych. 

W Gminie Nowe Miasto Lubawskie według stanu na koniec września br. było 739 
zarejestrowanych osób bezrobotnych, czyli o 13 osób więcej niż według stanu na koniec 
sierpnia br. 

Przeprowadzono zamówienia publiczne do 14 tys. euro na:  
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- Dostawę artykułów biurowych i materiałów eksploatacyjnych do drukarek i kserokopiarek na 
potrzeby Urzędu Gminy, 
- Wykonanie ogrodzenia z siatki w miejscowości Tylice II, 

- Dostawę 3 zestawów komputerowych  wraz z oprogramowaniem na potrzeby Gminy Nowe 
Miasto Lubawskie, 
- Budowę linii kablowej oświetlenia drogowego w Gwiździnach, 

Przeprowadzono zamówienie publiczne powyżej 14 tys. euro na: 
- Zapewnienie transportu dla dojeżdżających uczestników projektu "Akademia Innowacji i 
Edukacji 
W dniu 04.10.2013 r. Powiatowy Inspektorat Nadzoru Budowlanego w Nowym Mieście 
Lubawskim odebrał kanalizację sanitarną w Bratianie - Etap II. Do mieszkańców zostały 
wystosowane pisma w sprawie możliwości włączenia się mieszkańców Górnego Bratiana do 
sieci kanalizacyjnej. 
W  dniu 30.09.2013  złożono wnioski o dofinansowanie  zadań: 
- Budowa drogi gminnej Bratian- Kaczek – Etap I (planowany koszt całkowity 1.650.000,00 – 
dofinansowanie 825.000,00) 
- Budowa sieci kanalizacji sanitarnej wraz z budową odcinka sieci wodociągowej we wsi 
Pacółtowo (planowany koszt całkowity 3.966.402,67, dofinansowanie – 2.741.009,97), 
- Wydanie publikacji o Gminie Nowe Miasto Lubawskie zawierającej szkice zabytków z 
terenu Gminy (planowany koszt 24.163,00 (w tym 2023,00 wolontariat), dofinansowanie – 
16018,40) 
- Remont i modernizacja łazienek oraz korytarza świetlicy wiejskiej w Gwiździnach oraz 
doposażenie obiektu w projektor (planowany koszt 40.679,00, dofinansowanie 25.000,00) 
 
W okresie międzysesyjnym wydano następujące zarządzenia: 
- 25.09.2013r. w sprawie zmiany regulaminu udzielania zamówień publicznych w Urzędzie 
Gminy Nowe Miasto Lubawskie, 
- 27.09.2013r. w sprawie powołania Jednostki Realizującej Projekt (JRP) „Budowa sieci 
kanalizacji sanitarnej wraz z budową odcinka sieci wodociągowej we wsi Pacółtowo”, 
- 3.10.2013r. w sprawie zmiany Regulaminu Organizacyjnego Urzędu Gminy Nowe Miasto 
Lubawskie z/s w Mszanowie. 
 
 
Ad 7 
Zapytania i wnioski. 
Radny Zbigniew Wiśniewski wnioskował o uzupełnienie i zabezpieczenie przed zniszczeniem 
poboczy nowych odcinków drogi Łąki Bratiańskie – Nowy Dwór.  
 
Radny Zdzisław Domżalski wnioskował o przekazywanie drogą SMS informacji na temat 
jakości wody do picia.  
 
Radny Józef Szczepański – w sprawozdaniu Pan Wójt mówił o przebudowie chodnika w 
Tylicach przy drodze wojewódzkiej. Radny zwrócił uwagę na bardzo zły stan nawierzchni tej 
drogi od granicy Gminy Grodziczno przez Tylice i Pacółtowo. Na tym odcinku droga została 
uszkodzona przez rosnące drzewa, zniszczone są również pobocza. Wnioskował 
monitowanie do Zarządu Dróg Wojewódzkich. 
 
Wicestarosta poinformował, że na ostatniej Sesji Rady Powiatu obecny był Kierownik Rejonu 
Dróg Wojewódzkich z Nidzicy, któremu podlega wspomniana przez radnego Szczepańskiego 
droga wojewódzka. Wszystkie uwagi dotyczące newralgicznych punktów na tej drodze 
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zostały zgłoszone. Osobiście wspomniał o chodniku przez Tylice oraz drodze między  
mostem w Kuligach, a Pacółtowem. Poza tym wszystkie uwagi zgłoszone na Sesji zostały 
spisane i przesłane do Zarządu Dróg Wojewódzkich, Zarządu Województwa oraz do radnych 
do Sejmiku z naszego regionu. Niezależnie od działań Powiatu, uważa, że Gmina również 
może wysłać wnioski jako poparcie.  
 
Ad 8 
Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej na 
lata 2013-2034. 
Skarbnik omówiła zmiany w prognozie finansowej. Na stronie pierwszej pokazany został 
wzrost dochodów o 512.488,67 zł, są to dochody bieżące. Na następnej stronie pokazane 
zostało zwiększenie wydatków o tę samą kwotę, przy czym wydatki bieżące zwiększone 
zostały o 494.888,67 zł, a majątkowe o 17.600 oraz zmniejszenie odsetek od kredytu o 
20.000 zł.  
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
 
W głosowaniu Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę Nr XL/234/2013 zmieniaj ącą 
uchwał ę Nr XXIX/172/2012 z dnia 28 grudnia 2012r. w sprawi e uchwalenia wieloletniej 
prognozy finansowej Gminy Nowe Miasto Lubawskie na lata 2013-2034. 
Uchwała stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
 
Ad 9 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy na 2012r. 
Skarbnik omówiła zmiany budżetu: w załączniku nr 1 zwiększenie dochodów - są to dotacje 
otrzymane z Urzędu Wojewódzkiego:  
- w dziale 010 dotacja dla rolników – zwrot podatku akcyzowego,  
- 8106 – dotacja dla przedszkoli działających przy szkołach – 4.658 zł,  
- 85213 – dotacja celowa w § 203 – składki na ubezpieczenia za osoby pobierające 
świadczenia. 
- 85219 – dotacja na wynagrodzenia w GOPS.  
- 85295 201 i 203 – dotacja na pozostałą działalność w GOPS. 
- 85415 – pomoc materialna dla uczniów: zwiększenie o 115.632 zł na stypendia i o 16.283 zł 
na wyprawkę.  
Załącznik nr 2: zwiększenie wydatków: 
- w dziale 010 o 12.300 zł na wykonanie dokumentacji projektowej i budowę przyłącza 
wodociągowego w Jamielniku. Zwiększenie składek dla izb rolniczych o 2.000 zł. 01095 – 
pozostała działalność 194.667,67 zł dotyczy zwrotu podatku akcyzowego dla rolników oraz 
obsługę zadania.  
- Dział 600 – drogi publiczne – zakup materiałów zmniejszenie o 18.300 zł, zakup usług 
remontowych zwiększenie o 18.000 zł, zwiększenie o 5.300 zł wydatków inwestycyjnych, 
dotyczy budowy przystanku autobusowego w Tylicach.  
- Gospodarka mieszkaniowa: zakup materiałów zwiększenie o 32.158 zł – zakup oleju 
opałowego i węgla do budynków gminnych. Zakup pozostałych usług został zmniejszony o 
20.000 zł.  
- Administracja publiczna: w dziale rada gminy- różne opłaty i składki zmniejszenie o 2.800 
zł, Urząd Gminy – zakup materiałów zwiększenie o 10.000 zł, zakup pozostałych usług o 
3.667 zł i różne opłaty i składki zwiększenie o 5.000 zł.  
- wydatki dotyczące wyborów uzupełniających: z zakupu materiałów została przeniesiona 
kwota 231,03 zł na zakup pozostałych usług, wprowadzono kwotę 80 zł, zwiększono podróże 
krajowe służbowe o 151,03 zł. Związane z koniecznością dowiezienia dokumentacji 
wyborczej do Wojewódzkiego Biura Wyborczego w Elblągu.  
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- Obsługa długu publicznego – odsetki od kredytów zmniejszenie o 20.000 zł.  
- Szkoły podstawowe – przeniesienie wydatków między poszczególnymi paragrafami zgodnie 
z propozycją Gminnego Zespołu Oświaty. Ogólnie zwiększono wydatki o 22.000 zł z 
przeznaczeniem na malowanie szkoły w Jamielniku.  
- Zmiany w GOPS uwzględniają wydatki w związku z otrzymanymi dotacjami.  
- Gospodarka komunalna - gospodarka odpadami-różne opłaty i składki  zwiększenie o 2.800 
zł, oświetlenie uliczne - zakup energii zwiększenie o 16.200 zł, oraz o 10.000 zł na zakup 
pozostałych usług.  
- W dziale 921 zwiększenie dotacji dla biblioteki o 11.341 zł na wypłatę ekwiwalentu za urlop. 
W załączniku nr 3 i 4 nie ma zmian, w 3a uwzględniono wydatki.  
 
Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały.  
Rada Gminy w głosowaniu jednomy ślnie podj ęła uchwał ę w Nr XL/250/2013 
zmieniaj ącą uchwał ę nr XXIX/173/2012 z dnia 28 grudnia 2012r. w sprawi e uchwalenia 
bud żetu Gminy Nowe Miasto Lubawskie na 2013r.    
Uchwała stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
 
Ad 10 
Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłaty za wpis do rejestru żłobków i klubów 
dziecięcych. 
 

Sekretarz Gminy wyjaśniła, że ustawa o opiece  nad dziećmi do lat 3, mówi o tym, że 
prowadzenie żłobka lub klubu dziecięcego jest działalnością regulowaną i podlega wpisowi 
do rejestru prowadzonego przez wójta. W art. 33 tej ustawy mówi się, że wpis do rejestru 
podlega opłacie, która stanowi dochód gminy. Wysokość opłaty ustala rada gminy i nie może 
być wyższa niż 50% minimalnego wynagrodzenia za pracę. Proponuje się opłatę w 
wysokości 200 zł uśrednioną w województwie. 

Radna Mirosława Granica zapytała co to są kluby dziecięce i na jakiej zasadzie mogą 
działać.  
 
Sekretarz odpowiedziała, że w żłobku sprawowana jest opieka nad dziećmi od 20 tygodnia 
życia, natomiast w klubie dziecięcym od 1 roku  życia. 
 
Wójt wyjaśnił, że to jest jakby uproszczona forma przedszkola z ograniczoną liczbą dzieci.  
 
Przewodniczący zapytał, czy zarejestrowany jeden żłobek też poniesie tę opłatę. 
 
Sekretarz odpowiedziała, że nie.  
 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały.  
Rada Gminy w głosowaniu, 13 głosami „za” i przy 1 g łosie wstrzymuj ącym si ę podj ęła 
uchwał ę w Nr XL/251/2013 w sprawie ustalenia wysoko ści opłaty za wpis do rejestru 
żłobków i klubów dzieci ęcych.  
Uchwała stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 
Ad 11 
Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu nadzoru nad żłobkami i klubami dziecięcymi 
działającymi na terenie Gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie. 
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Projekt odczytała Dyrektor GOPS Anna Pijaczyńska. 
Pytań nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały.  
Rada Gminy w głosowaniu jednogło śnie podj ęła uchwał ę w Nr XL/252/2013 w sprawie 
przyj ęcia planu nadzoru nad żłobkami i klubami dzieci ęcymi działaj ącymi na terenie 
Gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie. 
Uchwała stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
 
Ad 12 
Podjęcie uchwały w sprawie likwidacji Gminnej Biblioteki Publicznej w Nowym Mieście 
Lubawskim z/s w Gwiździnach. 
 
Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały.  
Rada Gminy w głosowaniu, 12 głosami „za” i przy 2 g łosach wstrzymuj ących si ę 
podj ęła uchwał ę w Nr XL/253/2013 w sprawie likwidacji Gminnej Bibl ioteki Publicznej w 
Nowym Mie ście Lubawskim z/s w Gwi ździnach. 
Uchwała stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
 
 
Ad 13 
Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta. 
Przewodniczący poinformował, że sprawa skargi została omówiona na posiedzeniu Komisji. 
Skargę do Wojewody złożyła Dyrektor Przedszkola i Żłobka „Pod Wierzbą” na działalność 
Wójta, dotyczącą finansowania przedszkola, ale tak naprawdę również Radę Gminy, bo 
wszyscy podjęliśmy uchwałę o założeniu Publicznego Przedszkola w Bratianie, co w 
konsekwencji spowodował znaczne zmniejszenie dotacji dla niepublicznego przedszkola. 
Komisja stwierdziła, że skarga jest bezzasadna, bo jest to działanie zgodne z prawem.   
Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały.  
Rada Gminy w głosowaniu, 10 głosami „za” i przy 4 g łosach wstrzymuj ących si ę 
podj ęła uchwał ę w Nr XL/254/2013 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalno ść Wójta. 
Uchwała stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
 
Przewodniczący ogłosił 5 minutową przerwę, po czym wznowił obrady. 
 
Ad 14 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr III/4/10 z dnia 14 grudnia 2010r. w sprawie 
ustalenia składów osobowych komisji stałych Rady Gminy oraz wyboru przewodniczących i 
wiceprzewodniczących Komisji. 
 
Przewodniczący poinformował, że w przerwę zebrała się Komisja Rolnictwa i na 
Wiceprzewodniczącego Komisji proponuje Pana Marcina Bojarskiego. 
 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały.  
Rada Gminy w głosowaniu, 13 głosami „za” i przy 1 g łosie wstrzymuj ącym si ę podj ęła 
uchwał ę w Nr XL/255/2013 w sprawie zmiany uchwały Nr III/4 /10 z dnia 14 grudnia 
2010r. w sprawie ustalenia składów osobowych komisj i stałych Rady Gminy oraz 
wyboru przewodnicz ących i wiceprzewodnicz ących Komisji. 
Uchwała stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
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Ad 15 
Podjęcie uchwały w sprawie zaopiniowania planu aglomeracji Gminy Nowe Miasto 
Lubawskie. 
 
Pan Marek Arentowicz wyjaśnił, że Sejmik Samorządowy Województwa wystąpił o 
zaopiniowanie plany poszerzenia aglomeracji Nowe Miasto Lubawskie, o miejscowość 
Pacółtowo, w związku z projektem realizacji sieci kanalizacyjnej. 
 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały.  
Rada Gminy w głosowaniu, jednomy ślnie podj ęła uchwał ę w Nr XL/256/2013 w sprawie 
zaopiniowania planu aglomeracji Gminy Nowe Miasto L ubawskie. 
Uchwała stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
 
Ad 16 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Nowe Miasto 
Lubawskie do realizacji projektu” Akademia Innowacji i Edukacji” realizowanego w ramach 
Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki. 
Przewodniczący poinformował, że uchwała jest konsekwencją likwidacji Gminnego Zespołu 
Oświaty, który realizował taki projekt. 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały.  
Rada Gminy w głosowaniu, jednomy ślnie podj ęła uchwał ę w Nr XL/257/2013 w sprawie  
w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyst ąpienia Gminy Nowe Miasto Lubawskie do 
realizacji projektu” Akademia Innowacji i Edukacji”  realizowanego w ramach Programu 
Operacyjnego Kapitał Ludzki. 
Uchwała stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
 
 
Ad 17 
Sprawozdanie z realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2012/2013 
a)wystąpienia dyrektorów szkół. 
Sprawozdanie Gminnego Zespołu Oświaty z realizacji zadań oświatowych z szkołach w roku 
szkolnym 2012/2013 stanowi załącznik nr 12 do protokołu.  Przedstawiła je Pani Dyrektor 
Krystyna Danielewska. Poinformowała o zakończeniu realizacji projektu unijnego w szkołach 
podstawowych w klasach I-III, wielkości otrzymanych środków oraz sposobie wydatkowania. 
 
Sprawozdania z realizacji zadań oświatowych w poszczególnych szkołach stanowią 
załączniki od nr 13 do 18 do protokołu.  
 
W związku z tym, że wszyscy otrzymali pisemne sprawozdania, Przewodniczący prosił 
Dyrektorów o krótkie wstąpienia.  
 
Dyrektor Szkoły Podstawowej w Gwiździnach mówiła o konieczności naprawy dachu na 
budynku szkoły. 
 
Dyrektor Zespołu Szkół w Bratianie zgłosiła następujące potrzeby i problemy: 
- konieczność wymiany komputerów. Są przestarzałe i jest zbyt mało. W klasie jest 20 dzieci, 
a 9 komputerów.  
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- wymiany  kotłów na wyposażeniu kuchni na większe. Kuchnia przygotowuje oraz pakuje 
ponad 600 posiłków, używane kotły są niewystraczające. Poruszyła sprawę pracowników 
kuchni rozpoczynających pracę o godz. 5-tej. Te panie pracują za najniższą krajową.   
- Mówiła o problemach wychowawczych z młodzieżą z Domu Dziecka uczęszczającą do 
gimnazjum. Jest ich 9 osób. Pracuje z nimi pedagog, ale potrzebny jest psychiatra. 
- Wnioskowała o zatrudnienie logopedy.  
 
Dyrektor  Zespołu Szkół w Jamielniku także zgłosiła potrzebę zatrudnienia logopedy. 
Obecnie Pani Dyrektor zatrudniła na 2 godziny w ramach art.42 Karty Nauczyciela, ale to 
zbyt mało. Pani Dyrektor zgłosiła, że aktualna obsada pracowników obsługi 5 osób jest 
niewystarczająca. W kuchni jest 1 osoba zatrudniona na 4 godziny dziennie. W tym czasie  
wydaje posiłki. Dożywianych jest 200 dzieci. Znacznym ułatwieniem byłoby zakupienie 
zmywarki do naczyń. Pozostałe osoby sprzątają i też mają ograniczone etaty. 
 
Dyrektor Szkoły Podstawowej w Radomnie zgłosiła potrzebę zatrudnienia logopedy. 
  
Dyrektor Szkoły Podstawowej w Tylicach mówiła o współpracy z miejscowymi organizacjami, 
szczególnie z Radą Rodziców. Mimo gorszej bazy budynkowej szkoła dokłada wszelkich 
starań o jak najwyższy poziom nauczania. 
 
Dyrektor Szkoły Podstawowej w Skarlinie zgłosił potrzebę zatrudnienia logopedy.  
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że rozumiemy trudną sytuację szkół i potrzeby finansowe. 
Cały problem polega na tym, że subwencja oświatowa jest za mała do potrzeb szkół w 
Gminie. Nie ma jeszcze decyzji w sprawie szkoły w Tylicach, ale na pewno argumentem nie 
są warunki w tej szkole. Ale dlatego, że nie wystarcza pieniędzy na dokładanie do subwencji 
oświatowej dla utrzymania takiej sieci szkół. 
 
Radny Przemysław Kotewicz ponowił swoją prośbę z ubiegłego roku, aby usystematyzować 
formę sprawozdań. Najważniejsze jest przedstawienie wyników, osiągnięć i ocena tych 
wyników, również ocena personelu podległego dyrektorowi. W sprawozdaniu tych informacji 
było najmniej, o nauczycielach, jakie wyniki osiągają w nauczaniu. Należy mówić, czy 
personel jest dobrany, czy należy wykonać jakieś ruchy. Mówiono, że wyniki są dobre 21 
punktów, na 40 możliwych. Radny stwierdził, że np. w szkole w Jamielniku średnio na 1 
nauczyciela przypada 11 dzieci, jest 330 uczniów, a 30 nauczycieli, natomiast w mniejszych 
szkołach na 1 nauczyciela przypada 6-7 dzieci. Stąd wynikają problemy.  
 
 
Ad 18 
Odpowiedzi na zapytania i wnioski. 
Wójt uzupełnił odpowiedzi na zapytania i wnioski zgłoszone na Sesji w dniu 25.09.2013r.: 

Radny Wiśniewski wnioskował o wystosowanie pisma do Zarządu Powiatu Iławskiego 
z wnioskiem o wycięcie zakrzaczeń na wyjeździe z drogi gminnej Bratian-Pustki na drogę 
powiatową w Pustkach. Pismo zostało wysłane. 

Radna Bożena Hoppe pytała czy będą ulgi dla rodzin wieloosobowych z tytułu opłat za 
odbiór odpadów komunalnych. Wójt odpowiedział, ze Zgromadzenie Związku Gmin Regionu 
Ostródzko-Iławskiego „Czyste Środowisko” w dniu 15 października br. podjęło uchwałę w 
sprawie dopłat dla rodzin wielodzietnych, który będzie polegał na dopłatach z kasy Związku 
dla trzeciego i każdego następnego dziecka w wysokości ustalonej stawki za odbiór śmieci. 
Rodziny posiadające troje i więcej dzieci zapłacą tyle samo, co rodzina z dwójką potomstwa. 
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Przy ustalaniu liczby dzieci uwzględnia się: dzieci małoletnie oraz do 25 roku życia uczące 
się w szkołach, o których mowa w przepisach o systemie oświaty lub w przepisach o 
szkolnictwie wyższym, oraz dzieci bez względu na wiek, które zgodnie z odrębnymi 
przepisami otrzymują zasiłek pielęgnacyjny lub rentę socjalną. Dopłaty przyznaje się na 
podstawie złożonych deklaracji. Podjęto również uchwałę dotyczącą możliwości uiszczania 
opłaty za odbiór odpadów bez prowizji w Banku Spółdzielczym w Nowym Mieście 
Lubawskim. Z informacji uzyskanych od Zarządu Związku wynika, że mieszkańcy będą mogli 
dokonywać wpłat we wszystkich instytucjach, które zawarły stosowną umowę ze Związkiem, 
a nie tylko w najbliżej położonej. Obydwie uchwały wejdą w życie po 14 dniach od ogłoszenia 
w Dzienniku Urzędowym Województwa Warmińsko-Mazurskiego. 
 
Odpowiedzi na zapytania zgłoszone na dzisiejszej Sesji: 
 Radny Wiśniewski skierował wniosek do przedstawicieli Zarządu Powiatu i został 
wysłuchany. 
 Radnemu Domżalskiego w sprawie przekazywania informacji o skażeniach wody 
także poprzez informatora SMS Wójt odpowiedział, że do tej Zakład Usług Komunalnych 
przekazując informację korzystał ze sposobów do tej pory wypracowanych, a więc wysyłanie 
ogłoszeń do sołtysów, którzy wywieszali je na tablicach ogłoszeń, w sklepach, jak również 
przekazywali informację mieszkaniec mieszkańcowi. Nie jest to wystarczające i Gmina 
pragnie poszerzyć te możliwości. Zostaną one określone w regulaminie dostarczania wody i 
odprowadzania ścieków, który zostanie przedstawiony Radzie na najbliższym posiedzeniu.  
W tym regulaminie przewidziano możliwość przekazywania informacji za pomocą SMS, 
również informacje otrzymają szkoły. 
 Radnemu Szczepańskiego w sprawie remontu drogi wojewódzkiej na odcinku od 
miejscowości Kuligi do Nowego Miasta Wójt odpowiedział, że już w marcu 2012 roku 
wystosowano pierwsze pismo wnioskujące o remont tej drogi. Wówczas otrzymaliśmy 
odpowiedź, że stan tej drogi można uznać za poprawny, ale nie wykluczają remontu w 
przyszłości. Natomiast na wniosek Gminy w sprawie remontu chodnika wzdłuż tej drogi w 
Tylicach, otrzymaliśmy odpowiedź, że szansa modernizacji zwiększyłaby się, gdyby Gmina 
partycypowała w kosztach. Te sprawy Wójt poruszył również podczas spotkania przed 
dwoma tygodniami. Dyrektor Zarządu Dróg Wojewódzkich obecny na Sesji Rady Powiatu 
poinformował, że w najbliższym czasie remont jest brany pod uwagę, ale nie będzie to 
remont generalny. Wójt poinformował, że zamierza część środków uzyskanych z działalności 
straży gminnej przeznaczyć na współfinansowanie modernizacji chodnika w Tylicach.  
 
Radny Powiatu Nowomiejskiego Wacław Jabłoński - w ramach współpracy Rady Gminy z 
Radą Powiatu poinformował, że brał udział w radzie budowy drogi wojewódzkiej Nr 536. Było 
to konsekwencją mojego wystąpienia na Sesji w dnu 26 września. W związku z remontem tej 
drogi, poważna część ruchu została przekierowana na drogę powiatową Nr 1333N Iława – 
Nowe Miasto Lubawskie. Wrześniowy pomiar wykazał, że o 300 % wzrosło natężenie ruchu. 
Z dnia a dzień natężenie ruchu wzrasta i staje się  niebezpieczne dla użytkowników. Ta 
eksploatacja powoduje niszczenie drogi dlatego, na sesji 26 września zabrał głos w sprawie 
rekompensaty. Na Sesji wystąpił również Pan Wójt. Na radzie budowy radny zabrał głos i 
przedstawił problem. Dyrektor poprosił, aby Zarząd Powiatu wystosował pismo do 
Wojewódzkiego Zarządu Dróg oraz do Urzędu Marszałkowskiego. Chodzi o rekompensatę 
finansową za niszczenie tej drogi tytułem przebudowy drogi wojewódzkiej Sampława – Iława.  
Wyraził nadzieję, że Starostwo otrzyma dodatkowe środki na przebudowę drogi Nowe Miasto 
– Iława i przeznaczy na przebudowę tej drogi na odcinku Chrośle do granicy z powiatem 
iławskim.  
W sprawie wniosku radnego Wiśniewskiego odpowiedział, że wniosek jest słuszny. Problem 
jest w środkach finansowych, ale działania są niezbędne, bo pobocza są dewastowane. 
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Niszczona jest również droga Jamielnik-Wonna oraz w kierunku Pustek, ale ta została 
zdewastowana podczas budowy mostu w Rodzonym w 1999 roku. Poinformował, że 
przedłużono termin wykonania remontu drogi Sampława-Iława do 30 czerwca 2014r.  
 
Radna Barbara Grzywacz mówiła o niewielkim odcinku – 20-30 metrów drogi Jamielnik-
Wonna,  między Wonną – w lesie, na którym należało tylko wylać nowy asfalt.  
 
Pan Wacław Jabłoński odpowiedział, że wniosek w tej sprawie już wpłynął. 
 
Radna Barbara Grzywacz zapytała o szczegóły wprowadzenia w życie ulgi dla rodzin 
wielodzietnych z tytułu opłaty śmieciowej. 
 
Wójt odpowiedział, że informacje będą w terenie. Trzeba będzie złożyć nową deklarację.  
 
Pan Zbigniew Jarzembowski mówił o dezinformacji w sprawie skażenia wody. W prasie 
ukazała się informacja, że w miesiącu wrześniu i październiku stwierdzono zarazki coli w 
wodzie w Lekartach. Po czym jest napisane ile zawiera jednostek, ale aktualnie po 
dezynfekcji nie ma żadnych zarazków, ale październik jeszcze trwa. Poprzednia informacja 
była podobnej treści. Poparł wniosek radnego Domżalskiego. Informacje powinny być  
jednoznaczne i uściślane, aby użytkownicy mieli jasną sytuację.  
   
Ad 19  
W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady Gminy Roman Biegajski 
zamknął XL Sesję Rady Gminy Nowe Miasto Lubawskie.  
 

 

Sekretarz obrad                                                              Przewodniczący Rady Gminy 

Mirosława Granica                                                              Roman Biegajski 


